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משק הבקר והחלב 402דברים בשם אומרו

אם תוכל לומר מה המצב המשפטי, של ההסכם 
שנחתם מול הממשלה?

"הסכם החתום שומר על מסגרת הענף הקיימת בניגוד לכתוב 
בחוק החלב ובו לפני חצי שנה מנגנון מחיר המטרה אמור היה 

לעבור לקביעת המחיר עי הועדה לפיקוח המחירים לצרכן 
ובנוסף לא נפתחו מכסות יבוא כאלו או אחרות לדוגמא 

בעסקת טראמפ או בדרישה של שר הכלכלה לפתיחת יבוא 
חופשי ואלו היו שתי המטרות העליונות שלנו בחתימה על 
הסכם. העניין המשפטי קשור לממשלה ולכנסת ולוועדות 
מתנהלות וזה לא המצב בשנה האחרונה ולכן כרגע הענף 
מתקיים ע"פ הסכמות בע"פ שמסתבר שהן חזקות מאוד".

שנת 2019 היתה שנה קשה, מה לגבי 
העתיד הקרוב?

כן, שנת 2019 הייתה שנה קשה לענף מהמון סיבות, משרד 
האוצר מודע לכך ולכן יבחנו כל האפשריות ובעיקר אנחנו 

עסוקים להאריך את מנגנון מחיר המטרה עד שנת 2021 כדי 
שיהיה אפשרי לדבר על הסדרה ענפית".

המשבר במועצת החלב, מה צריך לעשות בכדי 
שהמועצה לא תתפרק?

"ראשית לפעול ע"פ המלצות המקצועיות של ועדת תכנון 
ומקווה שכך ינהג הדרג הפוליטי שימונה, במקרה הנוכחי 

להפחית את המכסות. ברמה יותר נרחבת כבר במרץ 2019 
פניתי למועצה  וביקשתי שתעסוק בבניה לתוכנית אסטרטגית 

למועצה שתתאים אותה למציאות העכשווית".

מנכ"ל התאחדות מגדלי הבקר ממתין, 
כמו כולם בענף, לממשלה חדשה 

ומקווה כי היא תהיה ידידותית הרבה 
יותר לענף. דותן, הפועל לגיבוש 

הסדרה ענפית ארוכת טווח מודע 
לחוסר הוודאות ולבעיות אך בטוח 

בעמידות הענף לעתיד •

ראובן זלץ

אביתר דותן 
"המטרה היא 

הסדרה ענפית"

משבר החמאה הנוכחי 
ייפתר בהדרגה ייפתר 
בהדרגה ובכמה שנים 

וצריך לומר את האמת 
אין אשמים בסיפור הזה 

אולי בעצם תוכניות 
הריאליטי של הבישול 

בכל העולם גרמו לאנשים 
לבשל בבית
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משבר החמאה, למה, מי אשם ומה ניתן 
לעשות?

יש חוסר בשומן ברמה העולמית, בגלל שתי סיבות, המרגרינה 
נעלמה מן העולם וחלה ירידה בשימושים הפרטיים]המטבח 

הפרטי[ בצורה דרמטית וכך נוצר חוסר איזון גדול מאוד 
ברמות הביקושים. המשבר הנ"ל ייפתר בהדרגה ובכמה שנים 

וצריך לומר את האמת אין אשמים בסיפור הזה אולי בעצם 
תוכניות הריאליטי של הבישול בכל העולם גרמו לאנשים 

לבשל בבית".

המגמה של עליה ביבוא נמשכת, האם מתוכננות 
פעולות או דרישות מהרגולטור בעניין זה?

"אין עליה ביבוא חלב ,הכמות הן בדיוק כמו בהסכם לוקר ולא 
ליטר אחד נוסף".

אם תוכל לסכם את שנת 2019 בהתאחדות, 
כוח אדם, תוכניות ועוד?

"התאחדות נערכת לשנים הבאות תוך דאגה רבה למצב 
מועצת החלב וההפחתה המשמעותית בהשתתפות בעלויות 

ספר העדר הענפי ואנו מבצעים התאמות תקציביות לכל מצב 
שלא יקרה. הדבר המשמח ביותר בהתאחדות השנה היה מינוי 

מיכאל קוטלר מבקר חלב של עשרות שנים למנהל מחלקת 
מבקרי החלב ומינויה של שירלי לגזיאל, עובדת מן המניין 

במעבדה שנים רבות למנהלת המעבדה ובעיני זה השלמה של 
תכנית הצמחת עובדים שבשנים האחרונות פעלתי למימושה".

איך אתה רואה את השנים הקרובות של הענף?
"תהיה הסדרת ענף והיא תהיה משמעותית וכל אחד יתאים 

את עצמו ויהיו לפחות עוד עשר שנים בהם נעסוק בעיקר וזה 
יצור חלב איכותי ברמות הביקוש הנדרשות".

מה אתה אומר למושבניקים 
החוששים לעתידם?

"למה מישהו חושב שאני לא חושש? שהמגזר שיתופי לא 
חושש? אני לא צריך דרך עיתון לדבר עם אנשי הענף, אני 

נמצא כל יום בשטח ומכיר את כולם וכולם מדברים איתי כל 
היום. יש מחלוקות, חלקם גדולות אבל יש מן המשותף הרבה 
יותר ולכן אני חושב שנצליח לאחד את כולם כי כולנו רוצים 

אותו דבר להתפרנס בכבוד". 

מבקש לברך את כל באי כנס מדעי הבקר לכנס מעניין, דיונים 
פוריים, הנאה ובילוי נעים בערבים העשירים בתוכן שתוכננו 

לכולנו ע"י החקלאית ותנובה.  ▲

ענף לפני הכרעות )עדר בקר לבשר במרעה 
חופשי ברמת הגולן(

יש מחלוקות, חלקם גדולות אבל 
יש מן המשותף הרבה יותר ולכן 

אני חושב שנצליח לאחד את 
כולם כי כולנו רוצים אותו דבר 

להתפרנס בכבוד
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בואו לבקר אותנו בביתן 77-78
אמבר מאחלת למשתתפי הכנס השנתי ה-31 

למדעי הבקר והצאן, כנס מהנה, מלמד ומוצלח.

ניפגש בביתן אמבר
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